

2000 (XXIV). Petition from the Samoan Medical Association (T/PET.1/11)

The Trusteeship Council,

Having examined, in consultation with New Zealand as the Administering Authority concerned, the petition from the Samoan Medical Association concerning Western Samoa,⁵²

1. *Draws the attention* of the petitioners to the observations of the Administering Authority and to the statements of its special representative;

2. *Further draws the attention* of the petitioners to the relevant parts of the report of the United Nations Visiting Mission to the Trust Territory of Western Samoa, 1959,⁵³ as well as to that part of the report of the Trusteeship Council on its twenty-fourth session⁵⁴ which deals with health services in Western Samoa;

3. *Takes note* of the negotiations between the World Health Organization and the Administering Authority regarding the most advantageous utilization of the Organization's fellowships;

4. *Expresses the hope* that the World Health Organization, the United Nations Educational, Scientific and Cultural Organization, and other international agencies which have resources at their disposal from which assistance could be provided would give sympathetic consideration to requests for assistance to Western Samoa which might be submitted to them by the Administering Authority;

5. *Expresses its confidence* that the Administering Authority will do its utmost, in consultation with the local health authorities and with the World Health Organization, to ensure that health services in Western Samoa reach the highest possible standard when the Territory achieves its independence.

*1016th meeting,
17 July 1959.*

2001 (XXIV). Petition from Mau'u Alofi A. Pereira (T/PET.1/12)

The Trusteeship Council,

Having examined, in consultation with New Zealand as the Administering Authority concerned, the petition from Mau'u Alofi A. Pereira concerning Western Samoa,⁵⁵

1. *Draws the attention* of the petitioner to the observations of the Administering Authority and to the statements of its special representative;

2. *Notes* that the petitioner's application to enter New Zealand is under consideration by the Territorial government and by the Administering Authority;

3. *Recommends* that, if for any reason it should not be possible to grant the petitioner's request for entry into New Zealand, the question of assisting him in obtaining suitable educational facilities elsewhere should be sympathetically considered.

*1016th meeting,
17 July 1959.*

⁵² See T/PET.1/11, T/OBS.1/6, T/L.916.

⁵³ *Official Records of the Trusteeship Council, Twenty-fourth Session, Supplement No. 2*, document T/1449.

⁵⁴ *Official Records of the General Assembly, Fourteenth Session, Supplement No. 4 (A/4100)*.

⁵⁵ See T/PET.1/12, T/OBS.1/6, T/L.916.

2000 (XXIV). Pétition de la Samoan Medical Association (T/PET.1/11)

Le Conseil de tutelle,

Ayant examiné, en consultation avec la Nouvelle-Zélande, autorité administrante intéressée, la pétition de la Samoan Medical Association concernant le Samoa-Occidental⁵²,

1. *Appelle l'attention* des pétitionnaires sur les observations de l'Autorité administrante et sur les déclarations de son représentant spécial;

2. *Appelle en outre l'attention* des pétitionnaires sur les sections pertinentes du rapport de la Mission de visite des Nations Unies dans le Territoire sous tutelle du Samoa-Occidental (1959)⁵³, ainsi que sur la partie du rapport du Conseil de tutelle sur sa vingt-quatrième session⁵⁴ qui concerne les services sanitaires au Samoa-Occidental;

3. *Note* que l'Autorité administrante négocie avec l'Organisation mondiale de la santé touchant la façon la plus avantageuse d'utiliser les bourses de perfectionnement de cette organisation;

4. *Exprime l'espoir* que l'Organisation mondiale de la santé, l'Organisation des Nations Unies pour l'éducation, la science et la culture et d'autres institutions internationales qui disposent de ressources permettant de prêter une assistance examineront avec bienveillance les demandes d'aide au Samoa-Occidental qui pourraient leur être présentées par l'Autorité administrante;

5. *Se déclare convaincu* que l'Autorité administrante fera tout ce qui est en son pouvoir, en consultation avec les autorités sanitaires locales et avec l'Organisation mondiale de la santé, pour faire en sorte que les services sanitaires du Samoa-Occidental soient du niveau le plus élevé possible lorsque le Territoire accédera à l'indépendance.

*1016ème séance,
17 juillet 1959.*

2001 (XXIV). Pétition du mau'u Alofi A. Pereira (T/PET.1/12)

Le Conseil de tutelle,

Ayant examiné, en consultation avec la Nouvelle-Zélande, autorité administrante intéressée, la pétition du mau'u Alofi A. Pereira concernant le Samoa-Occidental⁵⁵,

1. *Appelle l'attention* du pétitionnaire sur les observations de l'Autorité administrante et sur les déclarations de son représentant spécial;

2. *Note* que le gouvernement du Territoire et l'Autorité administrante examinent actuellement la demande d'entrée en Nouvelle-Zélande faite par le pétitionnaire;

3. *Recommande* que, si pour une raison quelconque, il ne peut être fait droit à la demande d'entrée en Nouvelle-Zélande du pétitionnaire, on étudie avec bienveillance la possibilité de l'aider à obtenir une formation convenable dans un autre pays.

*1016ème séance,
17 juillet 1959.*

⁵² Voir T/PET.1/11, T/OBS.1/6, T/L.916.

⁵³ *Documents officiels du Conseil de tutelle, vingt-quatrième session, Supplément No 2*, document T/1449.

⁵⁴ *Documents officiels de l'Assemblée générale, quatorzième session, Supplément No 4 (A/4100)*.

⁵⁵ Voir T/PET.1/12, T/OBS.1/6, T/L.916.